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Ministrul Energiei: Vom compensa facturile la electricitate ale românilor cu

venituri sau consum mediu

Guvernul va compensa facturile la electricitate pentru românii cu venituri medii sau consum mediu,

începând cu 1 noiembrie, a afirmat, marti, ministrul de resort, Virgil Popescu.

 

El a participat la întâlnirea care a avut loc la Palatul Victoria între premierul Florin Cîtu si reprezentantii ANRE, ai

Consiliului Concurentei, ai Transelectrica si ai bursei de energie OPCOM, pe tema preturilor la energie electrica si

gaze naturale.

 

"Pe lânga compensarea consumatorilor vulnerabili, vrem sa compensam consumatorii pâna la venitul mediu sau

consumului mediu si vrem sa compensam în totalitate aceasta iarna, care începe la 1 noiembrie si se termina la 31

martie", a precizat el.

 

El a aratat ca sunt în România 4,5 milioane de gospodarii care consuma pâna în 1.000 de kWh pe an, ceea ce

înseamna peste 10 milioane de români.

 

Ministrul a sustinut ca aceasta compensare se va face indiferent daca Legea consumatorului vulnerabil va fi votata

în timp util.

 

"Acum calculam impactul bugetar, dar sursa de finantare este clar impozitul pe venitul suplimentar din

dereglementarea pretului gazelor, iar din estimarile noastre sumele sunt de doua ori mai mari decât anul trecut,

întrucât si pretul este mai mare, impozitul pe dividende al companiilor unde statul este actionar si nu uitati ca de la

Hidroelectrica statul are acel dividend suplimentar de 800 de milioane de lei înca nevirat si care este tinut ca sursa

de finantare pentru compensarea la electricitate", a aratat oficialul ministerial.

 

Întrebat cum se va realiza efectiv aceasta compensare, Popescu a raspuns: "Daca vorbim de compensare la nivelul

venitului mediu vorbim de un procent pentru toti cei care au un venit mediu în România, iar daca vorbim de

compensare în functie de consumul mediu, vorbim de un numar de kWh din factura. Lasati-ne sa finalizam toate

datele".

 

De asemenea, când a fost întrebat ce trebuie sa faca un cetatean care primeste o factura mult mai mare decât platea

pâna acum, el spus: "Eu nu as plati-o, as sesiza furnizorul, nu cred ca risca sa ramâna fara curent daca este o

factura gresita. Daca nu rezolva cu furnizorul, sa faca plângere la ANRE si ANPC".

 

Pentru energie termica vor fi date în continuare subventii de la bugetul de stat, a adaugat ministrul.

 

Totodata, jurnalisti au dorit sa afle daca autoritatile iau în calcul scaderea taxelor pentru companiile energetice, asa

cum au cerut acestea.

 

"Nu mi se pare normal ca de scaderea sau scoaterea TVA de pe factura sa beneficieze inclusiv cei care nu au

nevoie. Daca vorbim de venitul mediu, ok, dar daca sunt venituri foarte mari, nu mi se pare normal. O reducere a

TVA înseamna ca vor beneficia si cei cu venituri foarte mari", a subliniat Virgil Popescu. 
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